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       PROTOKÓŁ Nr 7/2024 

                 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

         w dniu 23.09.2024r. 

 

Naradę prowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów p. Sylwia Bakalarz- 

Borkowska. Obecni byli członkowie Komisji Budżetu i Finansów według załączonej listy 

obecności, Wójt Gminy – T. Lato,  Z- ca Wójta Gminy – M. Dolezińska- Włodarczyk, 

Skarbnik Gminy – R. Szechnicki, Kierownik Referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński, Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska – A. Kucmin, Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Masłów – 

Anna Kowalczyk, Dyrektor Samorządowego Żłobka „Raj Maluszka” – M. Długosz - Wolska. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 6/2024 z poprzedniej komisji. 

5. Projekty uchwał w sprawie: 

a. zmiany Uchwały Nr XV/121/2015 Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 

2015 roku w sprawie opłat za pobyt dziecka w Żłobku Samorządowym 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłat. 

b. udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego. 

c. wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Masłów, położonej w obrębie Barcza. 

d. przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji sanitarnej w działce nr 

ewid. 626 ul. Jeziorkowa w miejscowości Wola Kopcowa, gmina Masłów- Etap II. 

e. przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji sanitarnej w działkach nr 

ewid. 626, 672, 690, 697 ul. Jeziorkowa w miejscowości Wola Kopcowa gmina 

Masłów ( 2 odcinki kanału sanitarnego  S4- S4.1 oraz S6 – S6.1) 

f.     przekazania do nieodpłatnego używania sieci wodociągowej w działkach nr ewid. 

1305/2, 1306/2, 1307/5 w miejscowości Dąbrowa, gmina Masłów. 
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g. zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

h. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2024 - 2031. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad. 

 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia.  

Stosownie do § 65 Statutu Gminy Masłów przyjętego uchwałą Nr XXV/282/2020 

Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 2020 r. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego poz. 

3838) w dniu 23 września 2024 r. o godzinie 15:00 w trybie stacjonarnym odbyło się wspólne 

posiedzenie: 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji ds. Inwestycji, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

-  Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy, 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła  Przewodnicząca Komisji Budżetu i 

Finansów. 

 

Ad.2 Stwierdzenie quorum. 

W dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 4 z 5 osobowego składu Komisji, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zawnioskowała o zmianę kolejności w 

porządku obrad komisji. 

  

GŁOSOWANIE w sprawie przyjęcia porządku obrad ze zmianą  

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 
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GŁOSOWANIE w sprawie zmiany porządku obrad komisji 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

 

Ad.4 Przyjęcie protokołu nr 6/2024 z poprzedniej Komisji.  

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, poinformowała, że nie wpłynął 

żaden wniosek w sprawie treści zawartych w protokole nr 6/2024. 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

 

Ad.5a Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/121/2015 Rady Gminy 

Masłów z dnia 29 października 2015 roku w sprawie opłat za pobyt dziecka w Żłobku 

Samorządowym maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie  oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłat. 

 Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Samorządowego Żłobka – M. Długosz – 

Wolska. Poinformowała, że ostatnie zmiany w tym zakresie Rada Gminy Masłów ustalała w 

lipcu tego roku, jednak ówczesna maksymalna kwota opłat za pobyt dziecka w żłobku nie 

była ustalona n poziomie potrzeb i rzeczywistych wydatków, a ograniczona możliwościami 

finansowymi rodziców dzieci uczęszczających do żłobka. Obecnie z uwagi na dodatkowe 

programy aktywizujące opiekunów dzieci m.in. „Aktywnie w żłobku”, Dyrektor Żłobka 

Samorządowego  „Raj Maluszka” w Domaszowicach wnosi o ustalenie nowej odpłatności za 

pobyt dziecka w placówce w wysokości 1 500zł. Podkreślić należy, że kwota 1 500zł opłaty 

stałej za pobyt dziecka w żłobku i tak nie przekracza kwoty kosztów wydatkowanych na 

jedno dziecko, a rodzicom jest refundowana z budżetu państwa. 
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 Kierownik Centrum Usług Wspólnych – A. Kowalczyk poinformowała, że uchwała 

wchodzi w życie z dniem 01 października 2024 r. Wejście w życie ww. uregulowań jest 

możliwe w świetle prawa i w tym wypadku uzasadnione ponieważ wspomniane programy 

refundujące koszty rodzicom wchodzą w życie z tym dniem i rodzice nie poniosą 

negatywnych skutków podwyższenia opłaty z datą wsteczną. 

Kierownik CUW dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez panią 

mecenas, natomiast istnieje znikome ryzyko ponieważ w uchwale mamy zapis, że wchodzi w 

życie z dniem 1 października ( i tak też robią inne gminy), ale jest też zapis, że uchwała 

podlega ogłoszeniu 14 dni w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego i być 

może ktoś kto będzie opiniował tą uchwałę może zakwestionować to, że działamy wstecz. 

Wiemy, że w najbliższych dniach odbywają się sesje w gminach i ich uchwały również 

posiadają ten zapis od 1 października. 

Radny Pan P. Kapuściński wyraził wątpliwości, czy organ nadzorczy nie uchyli uchwały z 

takim zapisem. 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-3; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 1; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (3)  

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec,  

Brak głosu (1) 

Andrzej Pedrycz, 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis.  

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5b Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy – R. Szechnicki. Poinformował, że 

zmiana uchwały dotyczy zwiększenia o kwotę 90.000zł środków na zadanie: „Projekt 

przebudowy drogi powiatowej w Masłowie Pierwszym ul. Podklonówka oraz w Mąchocicach 

Kapitulnych ul. Górna”. Przedmiotowa uchwała ma na celu wprowadzenie zmian w związku 

z rozszerzeniem zakresu zadania nr 1 poprzez doprojektowanie rowu odwadniającego i 
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skrzyżowania dróg nr 1307T i 1303T. W związku z tym zmienia się również wartość zadania 

i termin jego wykonania. 

Przewodniczący Radny pan P. Kapuściński zapytał czy jest to już ostateczne zwiększenie. 

Wójt T. Lato dodał, że niektórzy radni uczestniczyli w spotkaniach z projektantem i wspólnie 

ustaliliśmy, że należałoby zwiększyć zakres tych prac. Czy jest to już ostateczna kwota, na 

chwilę obecną myślę, że tak jeżeli nie pojawią się już żadne inne dodatkowe prace. Natomiast 

nie da się stwierdzić dziś jednoznacznie, że nic już w tym zakresie się nie pojawi. 

Radny Pan P. Kapuściński przypomniał, że ze strony radnych pojawiała się już sugestia przy 

podpisywaniu umów z projektantami pojawiały się harmonogramy prac, żeby wykonawca był 

związany terminami okresowymi, bo jak wiemy później te umowy są aneksowane i dałoby 

nam to wiedze za jakiej przyczyny te terminy są wydłużane. 

W odpowiedzi Pan Wójt poinformował Przewodniczącego, że każda zmiana terminu umowy 

musi być przez wykonawcę uzasadniona. Harmonogram wskazuje nam w jaki sposób będzie 

zadanie realizowane natomiast nie uchroni nas przed tym że wydarzy się coś co wpłynie na 

wydłużenie terminu. 

Radny Pan T. Ksel odnosząc się do wypowiedzi Wójta poinformował, że gdybyśmy mieli taki 

harmonogram to wiemy, że przypadku takich inwestycji najbardziej wydłużają terminy 

realizacji: mapy, opinie środowiskowe i uzgodnienia wodnoprawne. To jest kwestia na którą 

może powoływać się projektant, że musi oczekiwać na nie kilka miesięcy, ale gdyby w 

harmonogramie zaznaczył, że mógł już wcześniej wystąpić o te uzgodnienia, to te 2 -3 

miesiące na takim projekcie możemy zaoszczędzić. Jeśli nie wykonuje on tego etapu to 

wydłużają mu się kolejne. 

Radny poprosił, również aby w przypadku aneksowania umów publikowanych w Biuletynie 

Informacji Publicznej dopinane były do nich aneksy, ponieważ często mieszkańcy nie mają 

świadomości, że umowy były aneksowane i wydłużają się np. terminy realizacji. 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
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Ad.5c Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Masłów, 

położonej w obrębie Barcza. 

 Projekt uchwały przedstawiła Kierownik  Referatu Rolnictwa Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska – A. Kucmin. Poinformował, że z wnioskiem o zakup działki nr 

114/14  w celu poprawy warunków zagospodarowania wystąpili właściciele nieruchomości 

przyległych tj. działek nr 64 oraz nr 116. Przedmiotowa nieruchomość nie jest 

wykorzystywana przez gminę, nie posiada również bezpośredniego dostępu do drogi 

publicznej. Działka położona jest na terenie oznaczonym w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego sołectwa Barcza symbolami MN1 – tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej. Nieruchomość ta ze względu na kształt i powierzchnię 271m² 

jako samodzielna nie może być przedmiotem zabudowy przy uwzględnieniu przepisów 

odrębnych ( odległość budynków od granic  oraz dostęp komunikacyjny). W związku z tym 

może ona jedynie służyć na poszerzenie działek przyległych w celu poprawy ich 

zagospodarowania. Podstawowymi przesłankami, które decydują o możliwości zbycia 

nieruchomości bez przetargu są: okoliczność, że nieruchomość lub jej część mogą poprawić 

warunki zagospodarowania nieruchomości przyległej oraz niemożność zagospodarowania 

owej nieruchomości lub jej części jako odrębnej nieruchomości. 

 W odniesieniu nieruchomości oznaczonych działkami ewidencyjnymi nr 64 i 116 

nabycie przyległej działki jest korzystne, spowoduje powiększenie terenu i poprawi 

mieszkańcom warunki ich zagospodarowania. 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5d Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

kanalizacji sanitarnej w działce nr ewid. 626 ul. Jeziorkowa w miejscowości Wola 
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Kopcowa, gmina Masłów- Etap II. 

 Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że prywatny inwestor z własnych środków 

finansowych wybudował urządzenia i sieć kanalizacji sanitarnej wymienioną w treści 

projektu uchwały. Wykorzystanie tego majątku i dbałość o jego stan techniczny wymaga, by 

był eksploatowany przez profesjonalnego operatora. Dla zapewnienia prawidłowej 

eksploatacji i utrzymania w należytym stanie takich urządzeń Gmina Masłów wnosi majątek 

objęty niniejszą uchwałą do Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w 

Kielcach. 

Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego majątku. 

Wartość przekazywanego majątku to 65.200,00zł 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5e Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

kanalizacji sanitarnej w działkach nr ewid. 626, 672, 690, 697 ul. Jeziorkowa w 

miejscowości Wola Kopcowa gmina Masłów ( 2 odcinki kanału sanitarnego  S4- S4.1 

oraz S6 – S6.1) 

 Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że prywatny inwestor z własnych środków 

finansowych wybudował urządzenia i sieć kanalizacji sanitarnej wymienioną w treści 

projektu uchwały. Wykorzystanie tego majątku i dbałość o jego stan techniczny wymaga, by 

był eksploatowany przez profesjonalnego operatora. Dla zapewnienia prawidłowej 

eksploatacji i utrzymania w należytym stanie takich urządzeń Gmina Masłów wnosi majątek 

objęty niniejszą uchwałą do Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w 

Kielcach. 

Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego majątku. 
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Wartość przekazywanego majątku to 19.261,80zł 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5f Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

wodociągowej w działkach nr ewid. 1305/2, 1306/2, 1307/5 w miejscowości Dąbrowa, 

gmina Masłów. 

 Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że prywatny inwestor z własnych środków 

finansowych wybudował urządzenia i sieć wodociągową wymienioną w treści projektu 

uchwały. Wykorzystanie tego majątku i dbałość o jego stan techniczny wymaga, by był 

eksploatowany przez profesjonalnego operatora. Dla zapewnienia prawidłowej eksploatacji i 

utrzymania w należytym stanie takich urządzeń Gmina Masłów wnosi majątek objęty 

niniejszą uchwałą do Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Kielcach. 

Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego majątku. 

Wartość przekazywanego majątku to 137.153,00zł 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz. 

Nieobecni (1) 

Lucjan Pabis 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5g  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy – R. Szechnicki. Szczegółowo omówił 
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zmiany, które wpłynęły na zmianę uchwały budżetowej dotyczące poszczególnych zadań 

realizowanych w ramach bieżącego budżetu gminy Masłów. 

 

Zwiększa się ogółem plan dochodów o kwotę 696.172,44 zł  do kwoty 80.155.952,41zł 

 

Zwiększa  się plan dochodów w następujących działach: 

-dz.010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.150,00 zł z tytułu 

naliczonych kar umownych za nieterminowe wykonanie prac oraz wpłaty za dzierżawę 

gruntów 

-dz.600 – Transport i łączność – zwiększa się plan dochodów o kwotę 16.715,00 zł z tytułu 

naliczonych kar umownych za nieterminowe wykonanie prac i wpływów z dochodów 

bieżących. 

-dz.700 – Gospodarka mieszkaniowa - zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.000,00 zł z 

tytułu zatrzymanego wadium w procedurze przetargowej. 

-dz.750 – Administracja publiczna - zwiększa się plan dochodów o kwotę 535,00 zł z tytułu 

bieżącej realizacji budżetu. 

-dz.756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 49.211,91 zł z tytułu dodatkowej opłaty za wydawane zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych w opakowaniach nieprzekraczających 300 ml oraz w wyniku 

bieżącej realizacji budżetu. 

-dz.758 – Różne rozliczenia – zwiększenie dochodów o kwotę 186.804,77 zł z tytułu 

refundacji poniesionych wydatków w roku 2023 na realizację zadań z funduszu sołeckiego.  

-dz.801 – Oświata i wychowanie  – zwiększa się plan dochodów o kwotę 90.686,00 zł                    

z tytułu uzyskanego odszkodowania za awarię wodociągową w SP w Mąchocicach 

Scholasterii, rozliczenia środków w ramach Projektu Erasmus+, środków na realizację 

programu mSilnia przez SP Masłów Pierwszy (8.680,00zł) SP w Brzezinkach (10.000,00) 

oraz  w wyniku bieżącej realizacji budżetu. 

-dz.854 – Edukacyjna opieka wychowawcza -  zwiększa się plan dochodów o kwotę 

64.000,00 zł z tytułu dotacji na wypłatę stypendiów o charakterze socjalnym dla uczniów. 

-dz.855 – Rodzina - zwiększa się plan dochodów o kwotę 170.978,40 zł z tytułu zwiększenia 

dofinansowania do zadania „Zwiększenie liczby miejsc opieki dla dzieci do lat 3 w Żłobku 

Samorządowym "Raj Maluszka" w Domaszowicach” (50.784,40 zł), opłaty za pobyt dzieci  

w żłobku oraz w wyniku bieżącej realizacji budżetu. 
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-dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się plan dochodów o 

kwotę 113.768,36 zł z tytułu zatrzymanego wadium w postępowaniu przetargowym na 

wywóz odpadów komunalnych, refundacji poniesionych kosztów przez WFOŚiGW w 

Kielcach na realizacje projektu „Czyste powietrze” oraz w wyniku bieżącej realizacji budżetu. 

-dz.926 – Kultura fizyczna - zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.323,00 zł z tytułu 

naliczonych kar umownych za nieterminowe wykonanie prac. 

 

Zwiększa się ogółem plan wydatków o kwotę 1.207.476,36 zł do kwoty 84.315.991,77 zł 

 

Zwiększa się plan wydatków w następujących działach: 

-dz.600 – Transport i łączność – zwiększenie planu o kwotę 134.650,00 zł z tytułu 

zwiększenia środków na realizacje zadania „Opracowanie projektu i wykonanie odwodnienia 

ul. Żeromskiego w Woli Kopcowej” (60.000,00) oraz zmian w zadaniach realizowanych w 

ramach funduszy sołeckich i w wyniku bieżącej realizacji budżetu. 

-dz.754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  – zwiększenie planu o 

kwotę 32.276,73 zł z tytułu zwiększenia dotacji na zakup sprzętu w ramach zadania 

„Doposażenie jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Mąchocicach Kapitulnych” 

(15.222,45) oraz zmian w zadaniach realizowanych w ramach funduszy sołeckich. 

-dz.750 – Administracja publiczna - zwiększa się plan wydatków o kwotę 57.800,00 zł w 

wyniku bieżącej realizacji budżetu. 

- dz.801 – Oświata i wychowanie  - zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.318.013,49 zł  

w wyniku bieżącej realizacji budżetów placówek oświatowych oraz zmian w zadaniach 

realizowanych w ramach funduszy sołeckich. 

-dz.851 – Ochrona zdrowia - zwiększenie planu wydatków o kwotę 27.064,91 zł z tytułu 

dodatkowej opłaty za wydawane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zmian  

w zadaniach realizowanych w ramach funduszy sołeckich. 

-dz.854 - Edukacyjna opieka wychowawcza -  zwiększa się plan wydatków o kwotę 

69.800,00 zł z tytułu wypłat stypendiów o charakterze socjalnym dla uczniów. 

-dz.855 – Rodzina - zwiększa się plan wydatków o kwotę 82.166,00 zł w wyniku bieżącej 

realizacji budżetu. 

-dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się plan wydatków o 

kwotę 62.013,89 zł z tytułu prac bieżących przy konserwacji oświetlenia ulicznego oraz 

zmian w zadaniach realizowanych w ramach funduszy sołeckich. 
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Zmniejsza się plan wydatków w następujących działach: 

 

-dz.600 – Transport i łączność – zmniejsza się  plan o kwotę 478.269,39 zł z tytułu 

przeniesienia realizacji zadań tj: „Pomoc rzeczowa dla Powiatu Kieleckiego na  zadanie 

"Projekt przebudowy drogi powiatowej w Masłowie Pierwszym ul. Podklonówka oraz w 

Mąchocicach Kapitulnych ul. Górna”(400.000,00); „Wykonanie projektu drogi łączącej ul. 

Kwiatową z terenem Świetlicy Samorządowej w Dąbrowie (55.350,00) wraz z uzyskaniem 

decyzji ZRID”  na rok 2025 i zmian w zadaniach realizowanych w ramach funduszy 

sołeckich. 

-dz.851 – Ochrona zdrowia - zmniejszenie planu wydatków o kwotę 16.052,28 zł z tytułu 

zmian w zadaniach realizowanych w ramach funduszy sołeckich. 

-dz.921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zmniejsza się plan wydatków o kwotę 

81.986,99 zł w wyniku oszczędności z rozstrzygnięć postepowań przetargowych zadań: 

Opracowanie dokumentacji projektowej na termomodernizację instytucji kultury - Szklany 

Dom w Ciekotach (50.025,00); Opracowanie dokumentacji projektowej na 

termomodernizację instytucji kultury - świetlica w Dąbrowie (20.480,00) Opracowanie 

dokumentacji projektowej na termomodernizację instytucji kultury - świetlica w Dolinie 

Marczakowej (20.480,00) oraz zmian w zadaniach realizowanych w ramach funduszy 

sołeckich. 

 

W wyniku zmian w budżecie ulega zwiększeniu planowany deficyt budżetu o kwotę 

511.303,92 zł. do kwoty 4.160.039,36 zł. Zwiększenie deficytu sfinansowane będzie z 

wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy 

wynikającej z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych oraz niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i 

wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi  w odrębnych ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w 

art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych i dotacji na realizację programu, projektu 

lub zadania finansowanego z udziałem tych środków.  

 

Radny Pan Piotr Kapuściński wyraził swoje stanowisko w sprawie zagrożenia wpisywania do 

uchwały zadań z dofinansowaniem, którego jeszcze nie przyznano i nie wiadomo kiedy 

zostanie przyznane, Regionalna Izba Obrachunkowa będzie w przyszłym rok szczegółowo 
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analizować realność przyjętych budżetów. Zapewnił również, że jeżeli będzie rozstrzygnięcie 

wniosków o naborze, to zostanie zwołana sesja nadzwyczajna w celu przeprowadzenia 

procedury uchwalenia budżetu.  

Pan Wójt Tomasz Lato wyjaśnił, że pozostawił kwoty do realizacji tych zadań ze środków 

własnych gminy, aby zamrozić je już pod te inwestycje.  

Radny Pan Piotr Kapuściński poprosił jednak o poczekanie z przyjęciem tych kwot aż do 

rozstrzygnięć naborów a Pan Wójt przystał na to.  

Radny Pan Tomasz Ksel poinformował, że również przeprowadził rozmowy z RIO odnośnie 

ich stanowiska, jako organu nadzorującego, w sprawie wprowadzania takich kwot w 

budżecie. Zaznaczył, że wg niego nie jest to właściwy moment aby te zadania, na które 

jeszcze nie było wyników naboru znajdowały się w uchwalanym budżecie.  

Pan Wójt Tomasz Lato powiedział, że te proponowane zapisy obroniły by się, bo pokazujemy 

środki własne, które angażujemy do zakładanych naborów i to porządkowałoby sytuację 

finansową samorządu. Jeszcze raz potwierdził, że zapisy te mogą być przeniesione na czas 

późniejszy w formie autopoprawki.  

Skarbnik Gminy poinformował, że ze względu na to iż wśród tych ośmiu zadań jest jedno już 

realizowane, tj. ul. Kalinowa w Dąbrowie, musimy pozostawić nazwę całości zadania, 

zostaną zdjęte środki z pozostawieniem tylko tych na ul. Kalinową.  

Pan Wójt Tomasz Lato omówił realizację budżetu dla zadania budowa drogi w Dolinie 

Marczakowej, w 2024 roku zostaną wykorzystane środki z Funduszu Sołeckiego plus  

30 000zł ze środków własnych i  natomiast 150 000zł wpisujemy na przyszły rok i będziemy 

realizować to zadanie etapami. Po przyjęciu przez Państwa środków ogłosimy przetarg, w 

którym zapiszemy możliwość płatności częściowych i za roboty wykonane w 2024 roku 

zapłacimy w br., oczywiście do wysokości środków zaplanowanych w budżecie na 2024 rok. 

Pan Tomasz Ksel poprosił o wyjaśnienie merytoryczne wprowadzonych do budżetu zmian w 

zakresie zadań inwestycyjnych.  

Skarbnik Gminy omówił zadanie: ,,Wykonanie projektu oraz budowa sieci wodociągowej i 

kanalizacji sanitarnej ul. Ojca Pio w Domaszowicach”. Zmiana dotyczy przeniesienia kwot 

wkładu własnego pomiędzy zadaniami, ponieważ po otrzymaniu faktur od wykonawcy 

okazało się, że zostało za dużo na kanalizacji a za mało na wodociągu. Zgodnie ze 

specyfikacją dostosowuje się te kwoty do faktur.  

Pan Tomasz Ksel poinformował, że zwiększenie środków o kwotę 90 000zł na zadanie  

,,Projekt przebudowy drogi powiatowej ul. Podklonówka w Masłowie Pierwszym oraz ul. 



13 

 

Górna w Mąchocicach Kapitulnych” było omawiane przy projekcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego. 

Pan Dariusz Korczyński omówił zadanie: ,,Budowa odwodnienia ul. Żeromskiego w Woli 

Kopcowej”. - zwiększenie środków o 60 000,00 zł. Wody Polskie po ostatnich kontrolach 

zobowiązały Gminę  do uzyskania aktualnego pozwolenia wodno-prawnego na zrzut wody do 

cieku Zajączkowa Struga. Opracowany został projekt uwzględniający wyrok sądu i 

umocnienie brzegu w miejscu wylotu. Ze względu na wartość kosztorysową robót 

wnioskowane jest zwiększenie budżetu o 60 000 zł w celu wykonania robót.  

 ,,Budowa drogi wewnętrznej na działce nr 271/2 w Dolinie Marczakowej” – zwiększenie 

środków o 150 000 zł. Radny Pan T. Ksel poinformował, że to zadanie zostało już omówione. 

Radny Pan Tomasz Ksel przytoczył informację o zadaniu  ,,Wykonanie projektu drogi 

łączącej ul. Kwiatową z terenem Świetlicy Samorządowej w Dąbrowie wraz z uzyskaniem 

decyzji ZRID” – zwiększenie środków o 28 000 zł.  

Pan Wójt Tomasz Lato omówił kwotę zwiększenia 15 222,45 zł dla jednostki OSP.  

Dostaliśmy około 260.000zl na zakup samochodu ale musieliśmy zakupić konkretny sprzęt do 

wyposażenia wskazany w projekcie. Po rozstrzygnięciu przetargu okazało się, że oferta 

przekracza zakładany budżet. Po analizie, biorąc pod uwagę dofinansowanie, zdecydowano 

nie ogłaszać ponownie przetargu gdyż nowe kwoty mogą być jeszcze większe, dlatego 

zdecydowano się na zwiększenie budżetu.  

Skarbnik dodał, że łączna kwota z budżetu gminy wynosi 28 657zł. 

Skarbnik Gminy - R. Szechnicki  wyjaśnił jakie wydatki składają się na  wysokość 

zwiększenia wydatków o kwotę  72 000 zł na zakup materiałów i wyposażenia oraz kwotę 7 

000 zł na zakup usług pozostałych.  

Godz. 16:54 - Radny P. Kapuściński opuszcza obrady komisji  

 

GŁOSOWANIE: 

Za-1; przeciw- 1; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 2 

Głosowanie imienne: 

Za (1) 

Andrzej Pedrycz. 

Przeciw (1) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, 

Wstrzymuje się (1) 
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Justyna Łakomiec, 

Nieobecni (2) 

Piotr Kapuściński, Lucjan Pabis 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5h Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Masłów na lata 2024 – 2031.  

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych do uchwały 

budżetowej. 

 

GŁOSOWANIE: 

Za-1; przeciw- 1; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 2 

Głosowanie imienne: 

Za (1) 

Andrzej Pedrycz. 

Przeciw (1) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, 

Wstrzymuje się (1) 

Justyna Łakomiec, 

Nieobecni (2) 

Piotr Kapuściński, Lucjan Pabis 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad. 6 Sprawy inne. 

Radny Pan Tomasz Ksel zadał pytanie odnośnie planów zagospodarowania przestrzennego, 

czy zamierzamy je zmieniać. 

 Pan Wójt Tomasz Lato odpowiedział, że jest po spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim i że 

jest przekonany o wprowadzeniu tego zadania w pierwszym kwartale 2025r. Na ten moment 

są cały czas diagnozowane ewentualne problemy jakie mogłyby istnieć z nie wprowadzeniem 

tych działań u nas w samorządzie. Mamy zagwarantowane środki w ministerstwie na to 

zadanie ok. 200 tys. Obecny termin jest do końca 2026r.  

Pan Dariusz Korczyński powiedział, że jako jedna z niewielu gmin mamy w 100% pokrycie 

miejscowym planem zagospodarowania. Dokument powoduje, że studium opracowane w 
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2016r. straci swoją ważność z końcem 2025r, miejscowe plany pozostają ale nie będzie 

można wprowadzać do nich zmian jednostkowych. Wnioski o jednostkowe zmiany czekają, 

niestety na naszym rynku działa tylko dwóch urbanistów. 

Radny Pan Tomasz Ksel zadał pytanie odnośnie chodnika od ABC do Ciekot w sprawie 

dodatkowego spotkania w celu omówienia jeszcze ewentualnych zmian w projekcie.  

Padła odpowiedź, że spotkanie jest planowane i dopiero zgłoszone zostaną na nim uwagi do 

projektanta.  

Pan Tomasz Ksel poruszył temat przejęcia drogi na działce 110/2 koło kapliczki w Ciekotach. 

Pan Wójt Tomasz Lato odpowiedział, że procedura trwa, jest to temat który wymaga czasu.  

Pan Tomasz Ksel zwrócił, że Gmina nie obsługuje płatności internetowych, a byłoby to 

dużym ułatwieniem dla mieszkańców. 

Radny Pan Tomasz Ksel poprosił aby zgłaszane były na stronie dłuższe awarie wody. 

Radny Pan Tomasz Ksel zapytał o przedłużenie dofinansowania do przejazdów.  

Pan Wójt Tomasz Lato odpowiedział, że busy będą utrzymane w przyszłym roku i nie 

przewiduje żeby miało się to zmienić. 

Pan Tomasz Ksel zapytał o koszty obsługi długu, czy będzie ogłaszany ponownie przetarg na 

kredyt.  

Pan Wójt Tomasz Lato powiedział, że kwota oferty po przeliczeniu jest korzystna i nie będzie 

ponownego przetargu. 

 

Ad.7  Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu tematyki Przewodnicząca komisji podziękowała za udział w komisji i o godz. 

17:28  zamknęła obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała:  A. Kmieć 

 

Podpisała: 

Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów 

 /-/Sylwia Bakalarz-Borkowska 


